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PROTOKÓŁ NR V/2006 

z V sesji RADY MIASTA GDA ŃSKA 

która odbyła si ę w dniu 21 grudnia 2006 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gda ńsku 

ul. Wały Jagiello ńskie 1 
 
 
 
Początek obrad godz. 9.00 
Na stan 34 radnych w sesji udział wzięło 34 radnych 
(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 
 
 
 
 
 

PUNKT 1  
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 
 

Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska BOGDAN OLESZEK  
Otworzył i przewodniczył obradom Sesji Rady Miasta Gdańska. 
 
Radny - BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Rozpoczynamy obrady sesji RMG. Dzisiaj mamy dosyć duŜo pracy, a o 
godzinie 13.00 jest tutaj opłatek w Sali Herbowej. A jeŜeli by sesja 
sprawnie poszła moglibyśmy równieŜ uczestniczyć w opłatku z 
mieszkańcami miasta Gdańska, który tak niefortunnie dla nas został 
zorganizowany o godzinie 15.30 i pewnie duŜa część z Państwa 
chciałaby w tym uczestniczyć. Dlatego jeśli moŜna dzisiaj prosić o 
dyscyplinę to bardzo proszę. Szanowni Państwo V sesja RMG 
przewidywana przerwa między 13.00 – 14.00, w tym czasie, jak juŜ 
mówiłem, będzie opłatek w Sali Herbowej. 
Wpłynął wniosek KSiŁP o włączenie pod obrady sesji projektu uchwały w 
sprawie wyodrębnienia na rok 2007 środków finansowych na działalność 
statutową jednostek pomocniczych – druk 55 
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Radny – KAZIMIERZ KORALEWSKI  
Ja rozumiem. Panie Przewodniczący ja myślę, Ŝe radnym naleŜało się 
tylko to wyjaśnienie.  Myślę, Ŝe przejdziemy w dalszej części dyskusji juŜ 
do meritum sprawy. 
 
Radny – KRYSTIAN KACZMAREK  
Panie Przewodniczący. 
Szanowna Rado. 
Ja chciałem się odnieść do WPI w dziedzinie drogownictwa. UwaŜam, Ŝe 
niektóre bardzo waŜne sprawy nie zostały po prostu ujęte. Wiadomo 
nam, Ŝe przez ostatnie 6 lat nastąpił gwałtowny rozwój w dzielnicy 
Gdańsk Południe. Powstało wiele nowych osiedli mieszkaniowych, 
przybyło tysiące mieszkańców, ale jak wiemy nie przybyło nowych dróg. 
Nie ma ich praktycznie w planie na rok 2007, no nie licząc zakończenia 
ul. Wilanowskiej, nie ma ich równieŜ w planie na następne lata. I 
wiadomo, Ŝe jazda do centrum Gdańska po prostu z tamtych okolic jest 
horrorem. Ja mieszkam 5 km. od Urzędu Marszałkowskiego i ja 
codziennie tracę na dojazd 50 min. I jeszcze rok temu traciłem na dojazd 
10-15 min. RównieŜ bardzo rozczarowuje nie zapowiadana dawno 
modernizacja drugiego odcinka Trasy Słowackiego. Ona była ładnie 
pisana, Ŝe będzie modernizacja od nasypu do ul. Grunwaldzkiej. 
Okazuje się, Ŝe w roku 2007 nastąpi tylko przebudowanie skrzyŜowania 
z al. Grunwaldzką, głównie z budową Galerii Bałtyckiej. Wiemy, Ŝe 
istnieje koncepcja rozwoju infrastruktury drogowej w Gdańsku i działania 
Zarządu powinny być ukierunkowane w większości na budowę równieŜ 
nowych dróg, a nie tylko na przebudowę i modernizację istniejących 
dróg. Wiemy,  Ŝe czasami te przebudowy, modernizacje kończą się na 
tym, Ŝe ta jezdnie jest gładsza, jest bardziej równa, ale nie dochodzą 
jakieś dodatkowe pasy ruchu. Przykładem tego moŜe być ul. Spacerowa 
między Oliwą a Osową. Władowało się olbrzymie pieniądze, olbrzymie 
remonty, był równieŜ po prostu w tamtym miejscu paraliŜ Oliwy i Osowej i 
w zasadzie mamy to co było. No mamy ładniejszą drogę, ale mamy dalej 
po jednym pasie ruchu w 2 kierunkach. TakŜe na razie tyle do WPI. 
 
Radny – PAWEŁ JAWORSKI  
Panie Przewodniczący. 
Wysoka Rado. 
Chciałem tutaj skorzystać i podpowiedzieć panu Prezydentowi proste 
rozwiązanie na temat mieszkań socjalnych. Tak się zawsze składa, Ŝe 
pan Prezydent opuszcza zawsze sesję, więc kieruję tutaj dla 
przedstawicieli pana Prezydenta prosty sposób, który moŜna wprowadzić 
w Ŝycie bardzo prosto jako autopoprawkę. OtóŜ spółka nie musi 
budować tych mieszkań komunalnych, ale moŜe je kupować na 
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trzeba po prostu je załatać. Klub PO poprze przedstawiony projekt 
budŜetu miasta Gdańska z autopoprawką na 2007 rok. Dziękuję bardzo. 
 
Radny - BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Otwieram teraz dyskusję. Proszę bardzo pan radny 
Kaczmarek. 
 
Radny – KRYSTIAN KACZMAREK  
Panie Przewodniczący. 
Panie i Panowie Radni.  
W autopoprawce Prezydenta Miasta Gdańska z 18.12 w sprawie 
uchwalenia budŜetu miasta Gdańska na rok 2007, str. 5-6, wykazano, Ŝe 
w roku 2006 nie wykonano zaplanowanych inwestycji drogowych na 
kwotę 23 485 923 zł., zadanie te oczywiście przechodzą na rok 2007, no 
i będą one w tym roku wykonywane. O nie do końca trafnym planowaniu 
i realizacji inwestycji drogowych świadczy  równieŜ kolizyjność inwestycji. 
Np. nie moŜna dokończyć przebudowy wiaduktu Błędnik wraz z 
dojazdami, bo rozpoczęto przebudowę ul. Podwale Grodzkie, Wały 
Jagiellońskie. Rozumiem, Ŝe w roku 2005, 2006 przy planowaniu 
inwestycji przewaŜała głównie chęć pozyskania jak największych 
funduszy z UE. Było to między innymi dla celów kampanii wyborczej. 
Dlatego w związku z tym mam tutaj prośbę do zarządu województwa, do 
pana Prezydenta o lepszą kontrolę nad wykonaniem zadań 
inwestycyjnych w roku 2007. Dziękuję bardzo. 
 
Radny – KAZIMIERZ KORALEWSKI  
Panie Przewodniczący. 
Wysoka Rado. 
Pragnę dodać, poniewaŜ temat został juŜ zreferowany obszernie, pragnę 
jedynie dodać, Ŝe jeŜeli chodzi o budŜet to nie zawiera on odpowiednich 
środków na inwestycję, co zresztą jest uwarunkowane WPI, więc tutaj 
nie ma sensu się powtarzać. Pragnę tylko zwrócić uwagę jakiego rzędu 
są to kwoty. Proszę zwrócić uwagę, Ŝe np. hala widowiskowo-sportowa 
blokuje nam 150 mln. limitów wydatków majątkowych, to teŜ moŜna by 
przeznaczyć na wydatki drogowe. I równieŜ badając moŜliwości 
finansowe Gdańska moŜna by było równolegle budować taką arterię, 
która by umoŜliwiła objazd remontów, które są w planie. Bo np. dzisiaj 
nie ma takiej alternatywy. Jak zacznie się remont Słowackiego, w jaki 
sposób się to objedzie? Trzeba o tym myśleć juŜ 4 lata na przód. Nie 
myślano o tym wcześniej to czas pomyśleć dzisiaj. Dzisiaj tego w tym 
budŜecie teŜ nie widać. A jeszcze jedna uwaga, na koniec, jeśli chodzi o 
poglądy pana radnego Kamińskiego, to naleŜy cenić, Ŝe człowiek 
posługuje się własnym sumieniem i potrafi nie zgadzając się z czymś, 
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rozbudowę sal gimnastycznych. Tak naprawdę niedociągnięcia dotyczą 
prawie 40% placówek. No i to trzeba o tym powiedzieć, cały czas jest 
ciągła dosyć mała ilość godzin pozalekcyjnych. To apropo wychowania. 
Ale podsumowując. Mówię tylko o budŜecie edukacji. NaleŜą się 
podziękowania na te zwiększone środki na inwestycje. Bo to 
rzeczywiście w rozmowie nawet z DRMG padają słowa, Ŝe nie są nawet 
w stanie tego przerobić. A to apropo tych braków i trudności z 
wykonawstwem, ale mam nadzieję, Ŝe jakoś się w tym roku uporamy i w 
przyszłym będzie, te środki się znajdą. Jednak chcę powiedzieć o jednej 
bardzo waŜnej rzeczy, Ŝe co innego efektowność pieniędzy, dawania, bo 
są to efektowne pieniądze, a co innego efektywność ich wydawania. Ja 
w imieniu KE szczególnie członkowie KE będą zwracać uwagę w tym 
roku na  właśnie tą efektywność wydawania tych pieniędzy. To powinno 
być zauwaŜalne przez mieszkańców Gdańska. A jak jest naprawdę? No 
na razie zostawiam bez odpowiedzi. Po owocach poznacie. Dziękuję 
serdecznie. 
 
Radny – SYLEWESTER PRU Ś – Wiceprzewodnicz ący RMG 
Szanowni Państwo. 
Edukacja i bezpieczeństwo to jest problem głównie stawiany przez 
opozycję, ale uprzejmie zwracam uwagę, Ŝe dzisiaj subwencja 
oświatowa, którą otrzymujemy na zadania rządowe finansowane przez 
rząd nie wystarcza tak naprawdę na pensję nauczycieli, na pensje osób 
tam zatrudnionych. Akurat tutaj naleŜy chwalić ten budŜet. Jak Państwo 
sami słyszeliście przy prezentacji budŜetu, blisko 50% środków pochodzi 
z budŜetu miasta Gdańska. Z powodu tego, Ŝe rząd nie wywiązuje się ze 
swoich obowiązków. Bezpieczeństwo równieŜ, to nie jest zadanie własne 
miasta, a jednak miasto Gdańsk zaangaŜowane w bezpieczeństwo na 
naszym terenie. Ja chciałem się jeszcze odnieść do tego co powiedział 
pan radny Kamiński, fakty, fakty, fakty, ale teŜ logika panie radny. JeŜeli 
pan krytykuje płynność, a jednocześnie obawia się pan udzielić zgody 
Prezydentowi na zaciąganie poŜyczek. To jest tu pewna 
niekonsekwencja. Bo właśnie to powoduje, Ŝe tą płynność trzeba 
zabezpieczyć. Panie radny zapowiedział pan fakty, fakt, fakt, a pokazuje 
pan emocje. To by było właściwie wszystko. 
 
Radny – KRYSTIAN KACZMAREK  
Panie Przewodniczący, chciałem tylko sprostować pomyłkę  w mojej 
wypowiedzi. Oczywiście chciałem prosić o większą kontrolę nie zarząd 
województwa, tylko zarząd  miasta, ale to jest związane z tym, Ŝe ja 
pracuję w urzędzie marszałkowskim, to stąd ta pomyłka.  Dziękuję 
bardzo. 
 


